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       一、科研方向：
       平滑肌生理与药理：以平滑肌收缩活动和平滑肌电活动为指标，研究中草药提取物及促动力药对平滑肌活动（胃肠、胆道、血管、气管及子宫平滑肌）的调控作用及信号转导机制，为平滑肌动力障碍性疾病的临床治疗提供理论依据。
       心血管与内分泌代谢：雌性激素相关性疾病包括乳腺癌、子宫内膜癌、高血压、动脉粥样硬化、更年期综合征以及一些代谢性疾病如肥胖和糖尿病等严重危害人类的健康，影响人们的生活质量。因此研究雌激素结构类似物（环境类激素如植物雌激素等天然化合物）对心血管活动和内分泌代谢功能的影响及分子基础是一项具有明显的理论价值和临床实践意义的重要课题，可为雌性激素相关性疾病的防治提供科学依据。近年来，我室主要从细胞分子水平、离体及整体水平，对比研究在正常和疾病情况下，雌性激素及其结构类似物对心血管反应、雌性激素靶器官形态结构和内分泌代谢（如内源性雌性激素分泌调控、胰岛素分泌、糖代谢和脂代谢等）的影响及其相关分子机理。
       Research Interests：
       Physiology and pharmacology of smooth muscle：In this field, we use the contractile response and myoelectrical activity of smooth muscle as the parameters to detect the effects of Chinese herb extracts and prokinetic drugs on smooth muscle (for example gastrointestine, gallbladder tract, vascular artery, trachea and uterus) and study the underlying molecular mechenisms, which can provide theoretic evidences for the clinical trentment of smooth muscle motility disorder。
     Cardiovascular activity and endocrine and metabolism：The diseases related female hormones including breast and uterine endometrial carcinomas, hypertension, atherosclerosis, menopause syndrome and some of metabolic deseases such as obesity and diabetes are very harmful for people health and seriously affect their life quality. Therefore, it is a very important and valubale project to study the effects of estrogen structural analogs (such as environmental hormones, phytoestrogens and related natural products) on the cardiovascular activity, endocrine and metabolism. The research work in this field is pretty useful for the precaution and treatment of estrogen related diseases. Recently, we are focused on studying the cardiovascular responses, the histological changes of estrogen target organs and the function of endocrine and metabolism (for example，the change of endogenous female hormone and insulin release, glucose and lipid metabolism) in normal and disease animals treated with estrogen analogs from cellular and molecular level, tissue and whole body level and also detect their related molecular。 mechansims.

       二、荣誉称号及奖励：
       主持完成4项科研项目，其中3项通过甘肃省科技厅科技成果鉴定。
       1997年获甘肃省高校科技进步二等奖一项。
       1999年获省级教学成果一等奖一项。
       1999年获甘肃省科委科技进步二等奖一项。
       2002年入选甘肃省“555”创新人才。
       2003年获甘肃省第四届青年科技奖。
       2004年获甘肃省高校科技进步三等奖
       2006年被评为甘肃省高等学校实验室建设与管理先进工作者。
       honors and awards：
       1997  Award for Scientific and Technological Advancement, Gansu, China 。
       1999  Award for Excellence in Teaching Reformation, Gansu, China。
       1999  Award for Scientific and Technological Advancement, Gansu, China。 
       2002  Selected as “555 “program for Excellence in research work, Gansu, China。
       2003  Award for the 4th youth Scientific and Technology, Gansu, China。 
       2004  Award for Scientific and Technological Advancement, Gansu, China 。
       2006  Award for Excellence in lab administration, Gansu, China。
   
       三|、个人简历
       1985至1989  西北师范大学生物系读本科。
       1989至1992  兰州医学院读生理学医学硕士。
       1992至1994  兰州医学院生理教研室任助教。
       1994至2000  兰州医学院生理教研室任讲师。
       1999至2002  兰州大学生命科学学院读博士。
       2000至2004  兰州医学院生理教研室任副教授。
       2003至2004  日本山形大学药理学研究室访问学者。
       2003至2006  兰州大学天然有机化学国家重点实验室博士后。
       2008至2009  美国缅因州分子医学研究中心访问学者。
       2004present兰州大学基础医学院生理学教授，兼任基础医学实验教学中心主任。
       Resume：
       1985?1989  B.S. Department of Biology, Northwestern Normal University, China。
       1989?1992  M.S.Department of Physiology, Lanzhou Medical College, China。
       1992?1994  Assistant, Physiology, Lanzhou Medical College, Lanzhou, Gansu, China。
       1994?2000  Lecturer, Physiology, Lanzhou Medical College, Lanzhou, Gansu, China。
       1999?2002  Ph.D. School of Life Science, Lanzhou University, China。
       2000?2004  Associate Professor, Lanzhou Medical College, Lanzhou, Gansu, China。
       2003?2004  Visiting scholar, Pharmacology, Yamagata University, Yamagata, Japan。
       2003?2006  Postdoctoral Research Associate, Natural Product Pharmacology, Lanzhou University,Lanzhou, Gansu, China
       2008?2009  Visiting scholar, vascular biology, Maine  Medical  Center.Resrearch  Institute, Maine,USA。
       2004?present  Professor， Physiology, Lanzhou University, Lanzhou, Gansu, China。
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